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BOŽÍ SLOVO 
JE KOMPASEM 

DVA ZÁKLADNÍ POSTOJE JAK SE STÁVAT 
JEŽÍŠOVÝM UČEDNÍKEM 

Existují dva základní postoje, které nám umožňují stát se 
Ježíšovými učedníky: prvním postojem je naslouchat 
Božímu slovu, druhým postojem je podle tohoto Slova žít. 

Nejprve je potřeba naslouchat. Všechno totiž pochází ze 
slyšení, z toho, že se Bohu otevíráme a že přijímáme 
vzácný dar jeho přátelství. Slovo, které je nám dáno, se 
v nás pak má stávat životem a má náš život proměňovat. 

BOŽÍ SLOVO JE KOMPASEM NA NAŠÍ CESTĚ 
K Ježíši přicházelo mnoho lidí a „zástup se kolem něho 
shromáždil, aby slyšel Boží slovo“ (Lk 5,1). Hledali ho, hlado-
věli a žíznili po Božím slově. Každé lidské srdce totiž hledá 
pravdu, která by nasytila jeho touhu po štěstí. Nemůžeme se 
spokojit jen s lidskými slovy. Vždy potřebujeme světlo 
z výšin, které by osvítilo naše kroky, potřebujeme živou 
vodu, která by uhasila žízeň duše, potřebujeme útěchu, která 
by nezklamala. Ve změti omamnosti a marnosti lidských slov 
je zapotřebí Božího slova, neboť ono je kompasem na naší 
cestě. Jedině ono nás uprostřed tolika ran a zmatků dokáže 
dovést k pravému smyslu života. 
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NE VELKÉ AKCE, ALE NASLOUCHÁNÍ SLOVU 
Prvním úkolem učedníka – a my všichni jsme učedníky – 
není oblékat si oděv vnějškově dokonalé zbožnosti, dělat 
mimořádné věci nebo se pouštět do velkolepých akcí. První 
úkol, první krok naopak spočívá v tom, že umíme naslouchat 
jedinému slovu, které zachraňuje. Náš život z víry začíná 
tehdy, když s otevřeností přijmeme Ježíše, nasloucháme 
jeho Slovu a necháváme se jím i zpochybnit, otřást a změnit. 

SLOVO BOŽÍ SE DO NÁS CHCE VTĚLIT 
Boží slovo se do nás chce zároveň i vtělit. Jsme povoláni toto 
Slovo žít. Ježíš se poté, co dokončil kázání zástupům z loďky, 
obrací na Petra a vybízí ho, aby riskoval a vsadil na toto 
Slovo: „Vyplujte na moře a nahoďte sítě na lov ryb.“ Boží 
slovo nemůže zůstat jen krásnou abstraktní myšlenkou 
nebo vzbudit pouze momentální emoce; žádá nás, abychom 
změnili svůj pohled, abychom nechali své srdce proměnit 
podle Kristova vzoru. Slovo nás vyzývá, abychom uprostřed 
moře tohoto světa odvážně nahodili sítě evangelia 
a riskovali. Ano, riskovali a žili lásku, kterou nás On jako 
první učil a kterou žil.  

I nás Hospodin s horoucí silou svého Slova žádá, 
abychom se vydali na širé moře, abychom se odpoutali od 
stojatých břehů špatných návyků, strachu a průměrnosti, 
abychom se odvážili žít novým životem.  

Uprostřed zmatku lidských slov  
potřebujeme Boží slovo. 

Zpracováno podle promluvy papeže Františka v Indonésii 5. září 2024 
Převzato z webu pastorace.cz. Zdroj: web Vatican News. Redakčně upraveno, zkráceno. 


